
Zamyšlení se nad osudem Domu Farnosti v Porubě 

Milí bratři a sestry 

Na podzim proběhne valná hromada spolku Katolický lidový dům, na které padne 

rozhodnutí, jak budeme s Domem farnosti do budoucna nakládat. Ti z vás, kteří 

byli na poslední valné hromadě ví, že současné využívání tohoto objektu je ze 

strany farnosti minimální a většina pronájmů má komerční charakter (plesy, 

rodinné oslavy, schůze různých organizací, taneční lekce). Tento stav je však 

v rozporu se stanovami spolku a jeho primárním cílem.  

Proto se v zásadě nabízí tyto tři možnosti do budoucna: 

1. Dům farnosti budeme nadále provozovat, ale jen čistě pro farnost – jeho chod 

se omezí na minimum, provozní náklady se sníží, ale přesto je bude muset 

nést farnost – tedy farníci. Doposud si byl schopen Dům farnosti na provoz a 

běžné opravy vydělat právě ze zmíněných komerčních akcí 

2. Dům farnosti nabídneme k prodeji – kdy má zájem o koupi obecní úřad, ale 

možná by se našel i jiný zájemce. Utržené peníze by pak mohly posloužit jako 

základ pro vybudování komunitního centra farnosti, jež bude menší, avšak 

praktičtější pro setkávání farnosti, navíc v těsné blízkosti kostela 

3. Dům se bude nadále využívat tak jak je, možná ještě více komerčně nebo se 

například podaří zrealizovat více kulturních a duchovních akcí 

Ve všech třech případech je ale nutné počítat s tím, že předseda i část dalších 
členů spolku UŽ NEBUDOU VE SVÉ FUNKCI PO VALNÉ HROMADĚ 
POKRAČOVAT. A tak bude nutné zvolit nové členy spolku – v opačném případě 

spolek zcela zanikne. Proto chceme vyvolat jakési farní referendum, jehož výstupy 

se stanou závazným stanoviskem za celou farnost. Toto referendum se uskuteční 

v září. Do té doby přemýšlejme, diskutujme a připravujme možnosti, jak s Domem 

farnosti naložit. Nepřistupujme však k tomuto rozhodování stylem „Co by se mělo“ 

nebo „Co by farnost mohla udělat“, ale spíše jak vy sami se chcete na této vizi podílet, 
tedy CO MŮŽU A BUDU KONKRÉTNĚ DĚLAT JÁ – KAŽDÝ SÁM ZA SEBE! 

Většina z nás by asi chtěla, ať Dům farnosti slouží i nadále farnímu společenství, 

ale je potřeba si uvědomit, že bez aktivně zapojených farníků to prostě nepůjde. 

Pokud by chtěl někdo z Vás blíže pochopit celou situaci, nebojte se obrátit na 

kteréhokoliv člena výboru spolku, určitě Vám rádi vše doplníme. 

 

Za členy výboru spolku Katolický lidový dům v Ostravě-Porubě 

Tomáš Pětvaldský – předseda spolku 


